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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A számokat látva, nem gondolják, hogy felül kellene 
vizsgálni az iskolaérettséggel kapcsolatosan bevezetett szabályozásukat?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A nepszava.hu  oldalon  található  „Megint  nőtt  a  szám,  idén  már  23  ezer  hatévesnek  kértek
iskolahalasztást az Oktatási Hivatalnál„ című cikkből az derült ki, hogy „idén összesen 23 342-en
kérelmezték az Oktatási Hivatalnál (OH), hogy a tankötelezettségi korhatárt elérő gyermeküknek
még ne kelljen iskolába mennie a szeptemberben induló 2024/2025-ös tanévben.”:

„Az  iskolahalasztási  kérelmek  nagy  többségét  már  el  is  fogadták,  a  hivatal  21  053  gyermek
esetében  döntött  a  hatéves  kortól  kötelező  beiskolázás  egy  éves  halasztásáról.  További  1540
kérelem esetében még nem érkezett be a szakvélemény a szakértői bizottságoktól. Az összes kérelem
közül az OH 14 483 esetben fordult a pedagógiai szakszolgálatokhoz a gyermekek vizsgálata és
szakvélemény elkészítése miatt.

A halasztási kérelmek száma folyamatosan nő. 

2021-ben 16,4 ezer, 2022-ben 21,3 ezer, 2023-ban 22,7 ezer, idén pedig 23,3 ezer kérést adtak be.

A kormány 2019-ben változtatott a hatéves kortól kötelező iskolakezdés, valamint az iskolaérettség
megállapításának  szabályain,  a  módosítások  2020  januárjában  léptek  életbe.  Az
óvodapedagógusok és a szülők már nem dönthetnek arról, hogy egy hatéves kisgyermek érett-e az
iskolára, vagy jobb lenne számára, ha egy évet még óvodában maradna. A kérdést – sokszor a
szakszolgálatok bevonásával – a hivatal dönti el, az iskolahalasztást az OH-nál kell kérelmezni,
idén  erre  január  18-áig  volt  lehetőség.  A  szigorítást  a  kormányzat  azzal  magyarázta,  hogy
korábban sokan visszaéltek rendszerrel és indokolatlanul tartották vissza a gyerekeket az iskolától.

(…)



A Szülői Hang képviselője, Miklós György arra is rámutatott, hogy azoknál a gyerekeknél, akiknél
már  óvodában  sajátos  nevelési  igényt  (SNI)  vagy  beilleszkedési,  tanulási  és  magatartási
nehézségeket (BTMN) állapítottak meg, nem kell külön kérvényezni az iskolahalasztást az OH-nál,
elég az illetékes pedagógiai szakszolgálathoz fordulni. Vagyis azoknak a gyerekeknek a száma, akik
egy évvel később kezdik az iskolát, néhány ezerrel magasabb lehet az OH által közölt adatoknál. –
A számok lassan megközelítik a 2020 előtti adatokat. Ez, valamint az elfogadott kérelmek magas
aránya  is  azt  mutatja,  hogy  nem  történtek  tömeges  visszaélések,  ezért  felesleges  volt  úgy
átalakítani, szigorítani a rendszert, hogy az a szülők és a gyerekek életét nehezítse meg – mondta a
Népszavának Miklós György.”

 

Kérdezem Önt:

A számokat látva, nem gondolják, hogy felül kellene vizsgálni az iskolaérettséggel kapcsolatosan
bevezetett szabályozásukat?

 

 

Budapest, 2024. március 6.
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